
Directive 2006/88/EC - a tool box for the control of carp diseases
Zwettl, 28 – 30 März/March 2012

Programm/programme
	Mittwoch/Wednesday
28.03.2012



18:00 – 20:00
Registrierung und Come together mit Begrüßungsumtrunk und kalten Fischspezialitäten 

Registration and Come together with welcome drink and cold fish specialities 

[image: image1.png]m}:nndsrﬁnmca




                         [image: image2.jpg]


                         [image: image3.png]



	Donnerstag/Thursday


	29.03.2012



Moderation: Elisabeth Licek
08:30

Registrierung/Registration
09:00
Ulrich Herzog (CVO Austria)/Franz Karner (CVO NÖ)

Begrüßung/Opening 
09:15
Überblick über die aktuelle Situation der Aquakulturbetriebe in verschiedenen Ländern mit Hauptaugenmerk auf die Karpfenzucht (je 15 Minuten)/


Overview on the situation of the aquaculture industry in different countries with main attention to carp breeding (15 minutes)  
10:35
Diskussion/Discussion 

10:50

Kaffeepause/coffee break
11:10
Birgit Oidtmann


KHV - Epidemiologische Situation in Europa 


KHV -  Epidemiological situation in Europe

11:40
Sven M. Bergmann


Diagnostik der Koi-Herpesvirus-Infektion (Klinik, Veränderungen des Krankheitsbildes, Schwierigkeiten des Erregernachweises, Falldefinition)

Diagnostics of the Koi-herpes-virus-infection (clinic, changes of the clinical picture, laboratory methods, case definition)

12:20
Diskussion/Discussion
12:35
Mittagspause/lunch break

14:00
Dirk Kleingeld


KHV-Infektion bei Zierfischen (zum Beispiel Koikarpfen) – eine latente Gefahr für die Karpfenteichwirtschaft? 

KHV-Infection in ornamental fish (e.g. Koi-carp) – a latent danger for the carp pond economy?

14:30
Elisabeth Nardy/Grit Bräuer

Fischseuchenbekämpfung– Erfahrungen und Probleme bei der Umsetzung der Richtline 2006/88/EG in Deutschland
Fish disease control: experiences and problems with the measures foreseen in the EC directive in 2006/88/EC in Germany 
15:10
Diskussion/discussion
15:40

Kaffeepause/coffee break
16:00

Exkursion: Besuch Karpfenzucht/Excursion: Visit of a carp breeding holding 

20:00

gemeinsames Abendessen/Dinner 
	Freitag/Friday
30.3.2012



09:30
Elisabeth Licek

Résumé des Vortages/Summary of the previous day 

09:45
Sigrid Cabot

Directive 2006/88/EC – a tool box fort he control of carp diseases
10:15
Diskussion/discussion
10:30

Kaffeepause/coffee break
10:45
Workshops – Erarbeitung möglicher Lösungsansätze zur Koi-Herpesvirus-Infektion  – Bekämpfung

Workshops – Development of proposals concerning measures in case of notifiable carp diseases

11:30
Präsentation der Ergebnisse durch die Workshop-Leiter und anschließende Erarbeitung einer gemeinsamen Vorgehensweise

Presentation of the results of the different groups and reaching a
common approach
ca. 12:30
Ende der Veranstaltung/Conference closure
12:40

Mittagessen/lunch
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